

European Parliament President travels to Egypt

08.01.2025

The President of the European Parliament, Roberta Metsola, will travel to Egypt on 8-9 January 2025.

The visit takes place against the background of strengthening relations between the European Union and Egypt, ongoing discussions on EU macro-financial assistance and the geopolitical situation in the Middle East and the neighbouring region.

On Wednesday 8 January, European Parliament President Roberta Metsola will meet with the Speaker of the House of Representatives, Mr Hanafy El Gebaly and the President of the Senate, Mr Abdel-Whab Abdel-Razeq.

The meetings will provide an opportunity to discuss interparliamentary relations, including the organisation of the next EU-Egypt Inter-Parliamentary Meeting (IPM) in Cairo, the EU's macro-financial assistance to Egypt, currently under discussion in the European Parliament, migration flows and asylum.

On Thursday 9 January, President Metsola will meet with President Abdel Fattah El-Sisi as well as with Foreign Minister Badr Abdelatty.

Discussions are likely to focus on the EU-Egypt Strategic and Comprehensive partnership, EU macro-financial assistance, human rights and the geopolitical situation in the region, including the need to reinvigorate the Middle East Peace Process and the situation in Gaza, as well as recent developments in Syria,.

Audio-visual material will be available on EBS ([Wednesday](#) and [Thursday](#)) and the [European Parliament Multi Media Centre](#).

Follow President Metsola on [X](#) and [Instagram](#) for live updates.

Contacts:

In Brussels: Jüri Laas, Spokesperson of the European Parliament President, Roberta Metsola. +32 470 957561.

In Cairo: Rasha Serry, Press & Information Officer/ Spokesperson of the European Union Delegation to Egypt. +20 128 3012332.

رئيسة البرلمان الأوروبي تزور مصر

08.01.2025

تزور رئيسة البرلمان الأوروبي روبرتا ميتسولا مصر يومي 8 و9 يناير 2025.

وتأتي الزيارة على خلفية تعزيز العلاقات بين الاتحاد الأوروبي ومصر، والمناقشات الجارية حول المساعدات المالية الكلية للاتحاد الأوروبي والوضع الجيوسياسي في الشرق الأوسط والمنطقة المجاورة.

تجتمع رئيسة البرلمان الأوروبي روبرتا ميتسولا يوم الأربعاء 8 يناير مع رئيس مجلس النواب السيد حنفي الجبالي ورئيس مجلس الشيوخ السيد عبد الوهاب عبد الرازق.

تعد الاجتماعات فرصة لمناقشة العلاقات البرلمانية، بما في ذلك تنظيم الاجتماع البرلماني القادم بين الاتحاد الأوروبي ومصر في القاهرة، والمساعدة المالية الكلية التي يقدمها الاتحاد الأوروبي لمصر، والتي تجري مناقشتها حاليًا في البرلمان الأوروبي، وتدفقات الهجرة واللجوء.

وستجتمع الرئيسة ميتسولا يوم الخميس 9 يناير مع الرئيس عبد الفتاح السيسي وكذلك مع وزير الخارجية بدر عبد العاطي.

ومن المرجح أن تركز المناقشات على الشراكة الاستراتيجية والشاملة بين الاتحاد الأوروبي ومصر، والمساعدات المالية الكلية للاتحاد الأوروبي، وحقوق الإنسان، والوضع الجيوسياسي في المنطقة، بما في ذلك الحاجة إلى إعادة تنشيط عملية السلام في الشرق الأوسط والوضع في غزة والتطورات الأخيرة في سوريا.

الصور والفيديو علي EBS ([Wednesday](#) and [Thursday](#)) ومركز الوسائط المتعددة التابع للبرلمان الأوروبي [European Parliament Multi Media Centre](#)..

تابع الرئيسة ميتسولا على [X](#) و [Instagram](#) لمتابعة المستجدات.

جهات الاتصال :

في بروكسل: يوري لاس، المتحدث الرسمي باسم رئيسة البرلمان الأوروبي روبرتا ميتسولا +32 470 957561 .
في القاهرة: رشا سري مسؤولة الصحافة والإعلام/ المتحدثة الرسمية باسم بعثة الاتحاد الأوروبي في مصر +20 128 3012332 .